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Den 28. oktober 2004

Miljøministerens besvarelse af alm. del spørgsmål nr. 64 stillet af Fol-
ketingets Miljø- og Planlægningsudvalg den 12. oktober 2004.

Spørgsmål  nr. 64:

Hvordan har ministeren sikret sig, at erfaringerne fra fødevaredirekto-
ratet om brugerbetaling for levnedsmiddelkontrol med små virksom-
heder ikke gentages på miljøområdet?

Svar:

På levnedsmiddelkontrolområdet indførte man en brugerbetalingsord-
ning i starten af 90’erne, samtidig med ordningen på miljøområdet. 
Ordningen omfattede også meget små virksomheder som f.eks. pølse-
vogne. Der var mange protester og klager over brugerbetalingen på 
levnedsmiddelområdet, og man kom derfor til at bruge mange res-
sourcer på administrationen. Efter nogle år blev ordningen ændret væ-
sentligt, og indtil videre opkræves ikke betaling for kontrol med bl.a. 
detailforretninger.

Jeg tror ikke, at erfaringerne med brugerbetaling for levnedsmiddel-
kontrol med små virksomheder er relevante for den omlægning af 
brugerbetalingsordningen på miljøområdet, som skal til at træde i 
kraft. Dels er der ikke tale om de samme typer af virksomheder, dels 
indfører man ikke ved omlægningen brugerbetaling for virksomheds-
grupper, der ikke hidtil har betalt brugerbetaling.


